
Als ouders van Rick willen we reageren op het wetsvoorstel. Rick werd veel gepest, eerst op de 
basisschool, later op de middelbare school. Na onderzoek blijkt dat hij ESM heeft wat inhoudt dat hij 
zich mondeling niet goed kan uitdrukken c.q. verweren naar andere kinderen. Gevolg hiervan is dat hij 
veel gepest is, weinig zelfvertrouwen ontwikkeld heeft en faalangstig is.  Na 2,5 jaar reguliere 
middelbare school is hij naar speciaal onderwijs gegaan, cluster2. Sindsdien bloeit Rick op! Je ziet 
hem weer krachtiger worden en hij kan weer vrolijk zijn. Hij gaat eindelijk weer met plezier naar 
school! Er wordt gewerkt in kleine klassen, daarnaast krijgt hij handvaten aangereikt hoe met EMS op 
te gaan. Rick heeft weer toekomstperspectief. 
Onze ervaring is dat kinderen met EMS geen aansluiting vinden in het reguliere onderwijs. De 
docenten doceren stof voor grote klassen waar geen ruimte en tijd is voor kinderen met EMS. De 
kennis van EMS is ook niet aanwezig waardoor er geen begrip en speciale begeleiding/ondersteuning 
is. Rick zit nu op VSO vmbo-tl en hoopt daarna een beroep te leren op het MBO. Hij werkt nu aan zijn 
zelfvertrouwen en de kans dat hij in het mbo straks mét ambulante begeleiding slaagt, is weer reëel 
aanwezig. Ook wij als ouders hebben , na jaren van spanning, weer vertrouwen in de toekomst van 
Rick.
Bezuinigingen is verschuiven van problemen. Vroeg of laat komen deze beschadigde kinderen als ze 
geen extra aandacht/begeleiding hebben gehad, als volwassen mensen weer in de hulpverlening 
terecht. Dit werkt kostenverhogend omdat de het veel  meer tijd gaat vergen deze beschadigde mensen 
weer op de rails te krijgen, als het al niet te laat is.

Bezuinig niet op speciaal onderwijs!! Het basisonderwijs en het voortgezet onderwijs is er niet op 
berekend!!


